
 

 

 

 2022 אוגוסטב 14                  

 שלום ושבוע טוב לכולם, 

הפיצויים המתקיימים בימים אלה בוועדת הכלכלה ישאו כולנו שמחנו עם השקט שחזר לגבול הדרומי, ואנו מקווים שהדיונים על 

 פרי והחקלאים וכל מי שניזוק יקבל פיצוי הולם בקרוב. 

ע חודש יוני. להזכירכם, השבוע, ביום שלישי, התקיים דיון בבית המשפט העליון על צו מכס בנושא הדבש שנחתם מחדש באמצ

ולא על מהותו. הגענו לבית המשפט ושם, לאחר דיון של כשעה וחצי בה הציגו את טענתנו  -הבג"צ דן בתהליך אופן הגשת הצו 

עו"ד דוד ויינשטין ועו"ד שמרית כרמי, בית המשפט טען שלא מוצו כל התהליכים האפשריים לסגור את הנושא מחוץ לביהמ"ש,  

למשוך את העתירה. לאחר התייעצות משותפת הוחלט שזו אכן תהיה האפשרות הטובה ביותר כי זה יאפשר  המליץ -ומשכך 

בעתיד )אם יהיה צורך( להגיש מחדש את העתירה. לשמחתנו, בית המשפט )והצד השני( הסכים לא להטיל על העותרים את 

 הוצאות המשפט. 

מגדלי הדגים האמורים להיפגע בצו המכס שהוגש לשימוע בתחילת בנוסף, התקיים ביום שלישי מפגש במשרד החקלאות עם 

פברואר )מגדלי הפורל, הדניס, הלברק והברמונדי(. במפגש הציג חיים בורובסקי, רכז החקלאות והמים במשרד האוצר,  את 

מופחתי מכס המתווה המוצע. משרדי החקלאות והאוצר מעוניינים לחתום כבר בימים אלה על הצו המאפשר כניסה של דגים 

לקראת החגים ולספק הצהרה תקשורתית לקראת החגים על הורדת יוקר המחייה. להערכתנו, עצם הצגת המתווה המוצע מהווה 

בעיה בתקופת מערכת בחירות, במיוחד שכולנו יודעים שהתוצאות יהיו שייכנסו דגים לארץ, אך המחיר לצרכן לא יירד )בוודאי לא 

מי שייפגע מהמהלך הם כל מגדלי הדגים המקומיים שלא יוכלו לשרוד עם המתווה המוצע המהווה בתקופה של החגים הקרובים(. 

לעג לרש. לצערנו ביום חמישי, קבלנו למייל את המתווה המוצע )שכזכור הוצג לנו בע"פ( ואנו עושים ככל יכולתנו לשנות את 

על הצו. במכתב ליועמ"שית הדגשנו שמדובר  המתווה, כולל כתיבת מכתב ליועצת המשפטית לממשלה במטרה לעכב חתימה

צדדית, -צדדי נוסף של משרדי הממשלה. בין היתר טענו במכתב, שעיתוי המהלך והאופן בו הוא מבוצע )בחופזה, חד-במהלך חד

ועד מ-ללא קיום מו"מ עם ארגוני החקלאים( מעלה חשש כי הוא נועד לצרכים פוליטיים גרידא ובפרט לקבלת דיבידנד פוליטי קצר

בתקופת הבחירות. לשמחתנו, כמה שעות לאחר שליחת המכתב קבלנו הודעה מהמנכ"לית שהמסמך נשלח אלינו בטעות, הוא 

 טרם אושר משפטית ואינו סופי. כולנו תקווה שהצווים לא ייחתמו ולא נקבל בימים הקרובים מתווה חדש. 

ם. אנו תקווה שתקופה זו של סוף חודש אוגוסט יעבור עלינו בשקט וברוגע. אני מאחל לכולם קיץ בריא וחופשה נעימה לנופשי

 בברכת שבוע מוצלח לכולם,

 ,שלכם

 

 אבשלום )אבו( וילן  

 ישראל מזכ"ל התאחדות חקלאי             


